

目 录

汉语习得研究

- 动态评估——语言能力评估的新思路 高思畅, 王建勤 (1)
- “把”字句习得研究中的两个问题 刘颂浩 (13)
- 关于汉语句式习得研究方法论的再探讨 张宝林 (20)

汉语教学研究

- 汉语国际推广背景下的韩国高校汉语教学研究 解植永 (30)
- 汉语作为二语的教材语音内容编写调查研究——以印尼国内使用的汉语教材为例
..... 王功平 (40)
- 汉语继承语学习者家庭因素和学习动机研究——以日本汉语继承语学习者为例 邵明明 (53)

汉语研究

- 构式“A死我了”和“把我A死了”——兼议变换分析之于句式和构式研究
..... 方绪军, 李雪利 (64)
- 汉语实现事件的词汇化模式及认知动因——以“抓”类动词为例 贾红霞, 李福印 (74)
- 现代汉语协配手段之间的共现规律研究 余俊宏 (84)

消息

- “第三届华文教育国际学术研讨会”通知 (83)

[期刊基本参数]

CN44-1669/G4*2001*q*A4*96*zh + en*P* ¥ 7.80*800*09*2018-06

本期执行编辑: 师玉梅

Contents

Chinese Acquisition Research

- Dynamic Assessment: A New Perspective on Language Assessment
..... Gao Sichang, Wang Jianqin (1)
- Two Issues in Studying the Acquisition of *ba* (把) -construction Liu Songhao (13)
- An In-depth Review on Chinese Sentence Structures Acquisitions Zhang Baolin (20)

Chinese Teaching Research

- A Study on Chinese Teaching in Korean Universities Against the Background of Chinese
International Promotion Xie Zhiyong (30)
- Investigating the Compilation of Phonetic Teaching Contents in Textbooks of TCSL:
The Case of Textbooks Used in Indonesia Wang Gongping (40)
- A Study of the Family Influences and Learning Motivations of Chinese Heritage Language Learners:
The Case of Chinese Heritage Language Learners of Japan Shao Mingming (53)

Chinese Research

- Two Constructions in Chinese: “*A si wo le*” (A死我了) and “*ba wo A si le*” (把我A死了)
..... Fang Xujun, Li Xueli (64)
- Lexicalization Patterns and Cognitive Motivation of Events of Realization in Mandarin Chinese:
The View from “*zhua*” (抓) Verbs..... Jia Hongxia, Li Fuyin (74)
- Regularities of Co-occurrence between Collaborative Means in Modern Chinese Yu Junhong (84)
- News in Brief** (83)